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Červenec / Srpen 2019

Informace z radnice
•	 V	červnu	proběhla	kolaudace	
parkoviště	 mezi	 zdravotním	
střediskem	 a	 DPS,	 stavba	 byla	
zkolaudována	bez	připomínek.
•	 Byla	dokončena	rekonstrukce	
kanalizace	v	postranní	ulici	mezi	
ulicemi	Vrchlického	a	Zahradní,	
oproti	 původnímu	 rozpočtu	 se	
celková	 cena	 rekonstrukce	 na-
výšila	o	108	621,70Kč.
•	 Město	Nová	Včelnice	neobdr-
želo	dotaci	na	přístavbu	nového	
vstupu	 Základní	 školy	 Nová	
Včelnice,	 během	 letních	 prázd-
nin	bude	realizována	z	investič-
ního	 fondu	 školy	 rekonstrukce	
sociálů	v	jednom	pavilonu.
•	 Zastupitelé	 města	 schválili	
vypracování	 projektové	 doku-
mentace	 na	 střechu	 Mateřské	
školy	 v	 Nové	 Včelnici,	 která	 je	
ve	 velmi	 špatném	 stavu,	 reali-
zaci	 opravy	 střechy	 plánujeme	 
na	rok	2020.
•	 Na	 základě	 revize	 herních	
prvků	na	dětských	hřištích	byly	
odstraněny	 2	 prvky	 na	 sídlišti	
Na	Hliněnce.	Aby	na	letní	sezónu	
nezůstalo	hřiště	téměř	prázdné,	

rozhodli	zastupitelé	pořídit	v	le-
tošním	roce	co	nejdříve	alespoň	
jednu	herní	sestavu	v	hodnotě	
do	150	000,-	Kč.	Osloveny	byly	
4	 firmy,	 nabídku	 jsme	obdrželi	
od	dvou.	Okamžitě	 byla	 sesta-
va	 objednána	 a	 požadována	 
co	 nejrychlejší	 dodávka.	 Dopl-
nění	dalšími	prvky	bude	zařaze-
no	do	rozpočtu	na	rok	2020.
•	 Na	základě	dohody	a	smlou-
vy	bude	od	1.	7.	2019	kancelář		
Ledax		přestěhována	do	Domu	
služeb,	pro	město	se	tak	uvolní	
1	 byt	 v	Domě	 s	 pečovatelskou	
službou.
•	 Zastupitelstvo	města	odsou-
hlasilo	koupi	a	prodej	pozemků	
v	průmyslové	zóně,	jeden	kvůli	
vybudování	 obratiště,	 protože	
komunikace	v	průmyslové	zóně	
je	slepá	a	další	kvůli	narovnání	
hranic	 podél	 vozovky.	 Dále	
město	kupuje	pozemek	v	lokali-
tě	mezi	ulicemi	Husova	a	Luční,	
kde	bude	potřeba	řešit	opatření	
proti	přívalovým	vodám.
•	 Jednotka	sboru	dobrovolných	
hasičů	 Nová	 Včelnice	 obdržela	

od	 HZS	 JČ	 kraje	 darem	 vozi-
dlo	 TATRA	 815	 a	 proto	 mohla	
prodat	starou	cisternu	CAS	25.
•	 Město	Nová	Včelnice	vyhlási-
lo	 Programovou	 dotaci	 na	 rok	
2020.	 Příspěvky	 jsou	 poskyto-
vány	za	účelem	podpory	aktivit	
obyvatel	 –	 pořádání	 turnajů,	
soutěží,	 představení,	 výstav	 
a	 jiných	 akcí	 s	 prioritním	 za-
měřením	 na	 děti	 a	 mládež	 na	
území	 města	 Nová	 Včelnice.		
Lhůta	pro	podání	žádostí	je	od	
1.	8.	2019	do	31.	10.	2019.	
•	 V	 současné	 době	 probíhá	
v	 Nové	 Včelnici	 zaměřování	 
a	kontrola	místních	komunikací	
pro	 přípravu	 nového	 Pasportu	
komunikací	 a	 dopravního	 zna-
čení.
•	 Od	1.	července	2019	z	důvodu	
časové	 vytíženosti	 místosta-
rostky	 Mgr.	 J.	 Maříkové	 bude	
starostu	v	době	jeho	nepřítom-
nosti	zastupovat	místostarosta	
Tomáš	Hrubec.

Mgr. Jana Maříková
místostarostka

Informace ze 7. veřejného zasedání zastupitelstva města
Zasedání	 se	 konalo	 12.	 6.	 2019	
od	 19.00	 v	 zasedací	 místnosti	
MěÚ	 v	Nové	 Včelnici.	 Přítomno	
bylo	9	 zastupitelů,	 2	byli	omlu-
veni.

Zastupitelstvo města schválilo:
-	 účetní	 závěrku	 společnosti	
Etko	 a	města	 a	 závěrečný	 účet	
města,
-	 vyřazení	 majetku	 z	 inventari-

zace	 města	 v	 celkové	 hodnotě	 
10	179,40Kč,
-	rozpočtové	opatření	č.4/2019,
-	uzavření	dodatku	č.1	ke	Smlou-
vě...												pokračování na str. 2 >
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... pokračování ze str. 1

Vyhlášení programové dotace pro rok 2020
Město	 Nová	 Včelnice	 jako	 po-
skytovatel	 dotace	 zveřejňuje	
dle	§	10c	odst.	2	zák.	č.	25/2015	
Sb.,	 kterým	 se	 mění	 zákon	 
č.	250/2000	Sb.,	o	rozpočtových	
pravidlech	územních	 rozpočtů,	
v	 platném	 znění,	 program	 na	
podporu	 projektů	 pořádaných	
na	území	města	Nová	Včelnice
a) Účel, na který mohou být 
peněžní prostředky poskytnu-
ty
Podpora	 aktivit	 obyvatel	 
s	prioritním	zaměřením	na	děti	
a	mládež.	Aktivitou	 se	pro	po-
třeby	 tohoto	 projektu	 rozumí	
pořádání	 veřejně	 přístupných	
akcí,	 turnajů,	 pravidelných	

soutěží	 a	 zápasů,	 předsta-
vení,	 výstav,	 přehlídek	 apod.	
Podpora	 projektů	 zajišťujících	
zvýšení	přitažlivosti	a	návštěv-
nosti	města.	Podpora	projektů	
zaměřených	 na	 tělovýchovu,	
sport,	kulturní	a	vzdělávací	pro-
jekty,	které	budou	pořádány	na	
území	města	Nová	Včelnice.
b) Důvody podpory
Zkvalitnění	 života	 ve	 městě,	
rozvoj	v	oblasti	kultury,	sportu,	
tvůrčích,	 ekologických	 a	 vý-
chovných	 aktivit	 vedoucích	 ze-
jména	k	podpoře	práce	s	dětmi	
a	mládeží.
c) Objem peněžních prostřed-
ků vyčleněných v rozpočtu na 

podporu stanoveného účelu 
Město	Nová	Včelnice	vyčlení	ze	
svého	 rozpočtu	 na	 programo-
vou	dotaci	pro	rok	2020	celkový	
objem	finančních	prostředků	ve	
výši	 150	 000,-	 Kč,	 slovy:	 Jedno	
sto	padesát	tisíc	korun	českých.
d) Maximální a minimální výše 
dotace
Na	 jeden	 projekt	 může	 být	
poskytnuta	dotace	v	max.	výši	
20000,-	 Kč.	 Minimální	 výše	
dotace	 na	 jeden	 projekt	 musí	
činit	2000,-	Kč.
e) Okruh způsobilých žadatelů
Fyzické	 osoby,	 fyzické	 osoby	
podnikající,	 právnické	 osoby,	
nadace,	 spolky,	 neziskové	 

zajištění	 služeb	 pro	 Českou	
poštu,
-	 uzavření	 smlouvy	 o	 dílo	 se	
zhotovitelem	Jindřichohradecké	
montáže	 na	 realizaci	 akce	 Re-
konstrukce	koupelen	6	bytů	čp.	
49	v	Nové	Včelnici,
-	 uzavření	 smlouvy	 o	 dílo	 se	
zhotovitelem	 GASTOP	 JH	 na	
realizaci	 akce	 Výměna	 kotle	 
a	 bojleru	 v	 kotelně	 tělocvičny	 
v	Nové	Včelnici,
-	 uzavření	 Kupní	 smlouvy	 
na	pozemek	parc.	č.	206/4,	
-	 uzavření	 Kupní	 smlouvy	 na	
pozemek	parc.	č.	205/3,
-	 uzavření	 Kupní	 smlouvy	 na	
prodej	pozemku	parc.	č.	210/35,
-	 uzavření	 Kupní	 smlouvy	 
a	pozemek	parc.	č.	273/1,
-	 uzavření	 Smlouvy	 o	 budoucí	
smlouvě	o	zřízení	věcného	bře-
mene,
-	uzavření	Smlouvy	o	zřízení	věc-
ného	břemene,
-	prodej	hasičské	cisterny,
-	poskytnutí	podpory	na	provoz	
Linky	 bezpečí	 pro	 rok	 2019	 

ve	výši	2000,-Kč,
-	doplnění	textu	zprávy	o	uplat-
ňování	 územního	 plánu	 Nová	
Včelnice,
-	 vyhlášení	 Programové	 dotace	
pro	rok	2020,
-	 odměny	 členům	 výborů	 
a	komisí,	 kteří	nejsou	volenými	
zástupci	města,	za	první	pololetí	
roku	2019,
-	 podání	 žádosti	 o	 dotaci	 
Ministerstva	vnitra	pro	rok	2020	
v	 rámci	 dotačního	 programu	
Účelové	 investiční	 dotace	 pro	
jednotky	 sboru	 dobrovolných	
hasičů	 obcí	 ve	 výzvě	 Pořízení	
nového	dopravního	automobilu	
pro	JSDH	Nová	Včelnice,
-	 uzavření	 smlouvy	 o	 dílo	 na	
vypracování	 Projektové	 doku-
mentace	 rekonstrukce	 střechy	
Mateřské	školy	Nová	Včelnice,
-	pořízení	herní	 sestavy	na	síd-
liště	 Na	 Hliněnce	 v	 roce	 2019	 
v	celkové	hodnotě	150	00,-	Kč,
-	uzavření	Dodatku	č.	1	Smlou-
vy	 o	 dílo	 na	 opravu	 kanalizace	
Vrchlického	ulice,

-	uzavření	Darovací	smlouvy	na	
pozemek	parc.	č.	1504,
-	uzavření	Smlouvy	o	dílo	na	vy-
pracování	změny	č.	1	územního	
plánu	 Nová	 Včelnice	 se	 zhoto-
vitelem	 Urbanistické	 středisko	
Brno.

Zastupitelstvo města určilo:
-	 od	 1.	 7.	 2019	 starostu	 města 
	v	době	jeho	nepřítomnosti	nebo	
v	době,	kdy	nevykonává	funkci,	
zastupuje	místostarosta	města	
Tomáš	 Hrubec,	 místostarostu	 
v	době	jeho	nepřítomnosti	nebo	
v	době,	kdy	nevykonává	funkci,	
zastupuje	 místostarostka	 Mgr.	
Jana	Maříková.

Zastupitelstvo města deleguje:
-	pana	Jaroslava		Kaššu	jako	zá-
stupce	města	k	účasti	na	valné	
hromadě	 společnosti	 s.r.o.	 
EKO	SKLÁDKA	J,	Hradec.

Mg. Jana Maříková
místostarostka 

organizace	 apod.,	 které	 sídlí	
nebo	 trvale	 působí	 na	 území	
města	Nová	Včelnice.
f) Lhůta pro podání žádosti
Lhůta	pro	podání	žádostí	začíná	
běžet	 dnem	 1.	 8.	 2019	 a	 končí	
dnem	 31.	 10.	 2019.	 Žádosti	 se	
podávají	 na	 podatelnu	 Měst-
ského	 úřadu	 v	 Nové	 Včelnici.	
Žádost	musí	 být	 na	 podatelnu	
doručena	 fyzicky	 nejpozději	 
do	uvedeného	termínu	výše,	tj.	
do	31.	10.	2019	včetně,	nepřihlí-
ží	se	k	případnému	datu	podání	
k	 poštovní	 přepravě.	 Mimo	
uvedený	 termín	 není	 možné	 
o	programovou	dotaci	žádat.
g) Kritéria pro hodnocení žá-
dosti
Charakter	 žádosti	 musí	 odpo-
vídat	 vyhlášené	 programové	
dotaci.	 Bude	 posuzován	 celko-
vý	charakter	akce	včetně	jejího	
přínosu	a	propagaci	města.
Kvalita	projektu	(soulad	projek-
tu	 s	 vyhlášením	 programové	
dotace)	–	max.	20	bodů
Přínos	 projektu	 pro	 občany	
Nové	 Včelnice	 (prokazatelnost	
využití	poskytnutých	prostřed-
ků	 ve	 prospěch	obyvatel	Nové	
Včelnice)	–	max.	20	bodů
Hospodárnost	a	efektivita	(ade-
kvátnost	výdajů,	vztah	nákladů	
projektu	k	rozsahu	 jeho	výstu-
pu)	–	max.	20	bodů
Akce	 pro	 děti	 –	 ohodnoceno	

max.	20	bodů
Akce	vyššího	významu	–	ohod-
noceno	max.	20	bodů
h) Lhůta pro rozhodnutí o žá-
dosti
O	 žádostech	 bude	 rozhodnu-
to	 hromadně	 na	 nejbližším	
možném	 zastupitelstvu	 města	
po	 ukončení	 data	 k	 podání	 
žádostí.	
i) Podmínky pro poskytnutí 
dotace
Žádost	musí	být	podána	na	pře-
depsaném	formuláři,	který	tvoří	
přílohu	 č.	 1	 tohoto	 vyhlášení.	
Formulář	je	k	dispozici	na	webo-
vých	 stránkách	 města	 nebo	 
v	kanceláři	 tajemnice	na	Měst-
ském	úřadu	v	Nové	Včelnici.
Dotace	bude	poskytnuta	pouze	
na	 veřejně	 přístupné	 akce	
konané	 na	 území	 města	 Nová	
Včelnice.
Dotace	nebude	poskytována	na	
akce	 charakteru	 plesy,	 zábavy,	
diskotéky	či	soukromé	akce.
Dotace	 není	 určena	 na	 mzdy,	
odměny,	 pohoštění,	 dary,	
pokuty,	 rekondiční	 a	 rekreační	
pobyty	 či	 zájezdy,	 na	 pořízení	
nebo	 technické	 zhodnocení	
hmotného	 a	 nehmotného	
majetku	 a	 výdaje,	 které	 nelze	
účetně	 doložit,	 na	 financování	
podnikatelských	aktivit.
Dotaci	nelze	dále	použít	na	čin-
nosti,	které	 již	byly	realizovány	 

a	 ukončeny	 před	 rozhodnutím	
zastupitelstva	města	o	poskyt-
nutí	programové	dotace.
Finanční	 příspěvek	 bude	 po-
skytnut	 na	 základě	 uzavřené	
veřejnoprávní	 smlouvy	 o	 po-
skytnutí	 dotace,	 v	 níž	 budou	
stanoveny	 podmínky	 čerpání	
finančních	 prostředků	 včetně	
závěrečného	vyúčtování.
Na	 poskytnutí	 programové	
dotace	není	právní	nárok.
j) Vzor žádosti
Viz	příloha	č.	1.	
Ke	stažení	přístupná	na	http://
www.vcelnice.cz	 nebo	 k	 dispo-
zici	v	kanceláři	tajemnice	měst-
ského	úřadu	v	Nové	Včelnici.

Tuto	 programovou	 dotaci	
schválilo	 zastupitelstvo	 města	
Nová	Včelnice	na	svém	zasedá-
ní	 dne	 12.	 6.	 2019	 usnesením	 
č.	126/2019/7.
Vyhlášená	 programová	 dotace	
bude	zveřejněna	na	elektronic-
ké	úřední	desce	města	minimál-
ně	30	dnů	před	tím,	než	začne	
běžet	 lhůta	 pro	 předkládání	
žádostí	 a	 dále	 bude	 vyvěšena	
dalších	 90	 dnů	 ode	 dne,	 kdy	
bylo	 možné	 začít	 předkládat	
žádosti.
V	Nové	Včelnici	dne:	13.	6.	2019	
	 místostarostka	

Mgr.	Jana	Maříková

Děti z Mateřské školy Nová 
Včelnice - zleva: Michaela Šív-
rová, Beáta Brusová, Tomasz 
Riwoń, Sofie Aldorfová, Domi-
nik Stachura, Eliáš Šlápota

Vítání občánků 
V	 pondělí	 24.	 6.	 2019	 proběhlo	
slavnostní	vítání	dětí	do	života	na	
Městském	úřadu	Nová	Včelnice.
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... pokračování ze str. 3 Volby do Evropského parlamentu 
Volby	do	Evropského	parlamentu	konané	na	území	České	 republiky	 ve	dnech	24.05.	 –	25.05.2019	 -	
město	Nová	Včelnice	

Okrsky Voliči	
v	seznamu

Vydané	
obálky

Volební
účast	v	%

Odevzdané
obálky Platné	hlasy %	platných

hlasůcelkem zpr. v	%

2 2 100,00 1	850 412 22,27 412 412 100,00

Strana Platné	hlasy
Předn.	hlasy

číslo název celkem v	%

1 Klub	angažovaných	nestraníků 0 0,00 -

2 Strana	nezávislosti	ČR 1 0,24 X

3 CESTA	ODPOVĚDNÉ	SPOLEČNOSTI 1 0,24 X

4 Národní	socialisté 1 0,24 X

5 Občanská	demokratická	strana 51 12,37 X

6 ANO,	vytrollíme	europarlament 9 2,18 X

7 Česká	str.sociálně	demokrat. 24 5,82 X

8 Romská	demokratická	strana 0 0,00 -

9 Komunistická	str.Čech	a	Moravy 34 8,25 X

10 Koalice	DSSS	a	NF 0 0,00 -

11 SPR-Republ.str.Čsl.	M.Sládka 0 0,00 -

12 Koalice	Rozumní,	ND 4 0,97 X

13 Volte	Pr.Blok	www.cibulka.net 2 0,48 X

14 NE-VOLIM.CZ 0 0,00 -

15 Pro	Česko 0 0,00 -

16 Vědci	pro	Českou	republiku 2 0,48 X

17 Koalice	ČSNS,	Patrioti	ČR 0 0,00 -

18 JSI	PRO?Jist.Solid.In.pro	bud. 1 0,24 X

19 PRO	Zdraví	a	Sport 2 0,48 X

21 Moravské	zemské	hnutí 0 0,00 -

22 Česká	Suverenita 0 0,00 -

23 TVŮJ	KANDIDÁT 0 0,00 -

24 HLAS 10 2,42 X

25 Koalice	Svobodní,	RČ 3 0,72 X

26 Koalice	STAN,	TOP	09 28 6,79 X

27 Česká	pirátská	strana 62 15,04 X

28 Svob.a	př.dem.-T.Okamura	(SPD) 38 9,22 X

29 ALIANCE	NÁRODNÍCH	SIL 0 0,00 -

30 ANO	2011 108 26,21 X

31 Agrární	demokratická	strana 0 0,00 -

32 Moravané 0 0,00 -

33 PRVNÍ	REPUBLIKA 0 0,00 -

34 Demokratická	strana	zelených 3 0,72 X

35 BEZPEČNOST,ODPOVĚDNOST,SOLID. 0 0,00 -

36 Koalice	Soukromníci,	NEZ 0 0,00 -

37 Evropa	společně 3 0,72 X

38 KONZERVATIVNÍ	ALTERNATIVA 0 0,00 -

39 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 21 5,09 X

40 Alternativa	pro	Česk.	rep.2017 4 0,97 X

Zleva: Tamara Augustová, Matteo Tekel, Leontýna Zdeňková

Zleva: Johana Rešlová, Ema Sváčková, Kristian Kupka, Michaela Mičková
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Posouzení významného stromořadí v Nové Včelnici 
Vývoj stromořadí v posledních 
20 - 30 letech, popis a zhod-
nocení provedených zásahů 
za toto období. Posouzení na 
místě bylo provedeno 2. 4. 2019 
autorem tohoto dokumentu. 
V	 dubovém	 stromořadí	 na	
severním	 okraji	 Nové	 Včelnice	 
u	 Paseckého	 rybníka,	 roste	 71	
ks	dubů	letních	(Quercus	robur).	
Letos	v	předjaří	na	nich	byl	pro-
veden	 kompletní	 regenerační	
arboristický	zásah.	Stromy	byly	
ošetřeny	 tzv.	 „přírodě	 blízkým	
způsobem	ořezu“,	který	je	prak-
tikován	 zejména	 v	 chráněných	
územích	 nebo	 v	 rezervacích.	
Uplatňován	 je	 ovšem	 také	 
na	 významných	 chráněných	

stromech	 a	 ve	 výjimečných	
stromořadích.	Používá	se	též	při	
vytváření	funkčních	torz	poško-
zených	 nebo	 zcela	 odumřelých	
stromů.	Tento	způsob	ořezu	na	
stromech	 uměle	 napodobuje	
přirozené	 přírodní	 procesy	 
a	je	vhodný	zejména	pro	úpravu	
dubů.	U	některých	druhů	dřevin	
je	 naopak	 zcela	 nevhodný.	
Začali	 jsme	 s	 ním	 zhruba	 před	
třiceti	 lety	 v	 CHKO	 Třeboňsko	 
a	 v	 CHKO	 Litovelské	 Pomoraví,	
při	 bezpečnostních	 úpravách	
dubů,	 na	 frekventovaných	 hrá-
zích	 některých	 rybníků.	 Za	 tu	
dobu	se	přes	různorodé	pokusy	
a	 omyly,	 vyvinul	 do	 současné	
podoby	 a	 vysoké	 funkčnosti.	

Také	 torza	 dříve	 bývala	 chudá	 
a	 nízká,	 v	 současné	 době	 se	
vytvářejí	vyšší,	členitější	a	este-
tičtější.	 Arboristé	 se	 popisova-
ný	 způsob	 ořezu	 musí	 značně	
dlouho	učit	 a	mít	 pro	něj	 nále-
žitý	 cit,	 aby	 výsledek	 působil	
přirozeně	 a	 plnil	 veškeré	 poža-
dované	 funkce.	V	Nové	Včelnici	
ořez	 prováděl	 velmi	 zkušený	 
a	 odborný	 arborista	 Jan	 Adam	 
z	 Klikova	 u	 Suchdola	 nad	 Luž-
nicí.	 Má	 za	 sebou	 mnoho	 let	
úspěšných	 ořezů	 tisíců	 dubů,	
zejména	 na	 hrázích	 rybníků	 
v	CHKO	Třeboňsko.	

Metoda a význam přírodě blíz-
kého způsobu ořezu stromů 
Hlavním	účelem	metody	je	pre-
vence	 samovolného	 odlamo-
vání	 částí	 stromů,	 rozlamování	
jejich	 kmenů	 nebo	 celkových	
pádů.	 Zároveň	 sleduje	 zacho-
vání	 cenných	 stromů	 na	 jejich	
stanovišti,	 ale	 soustřeďuje	 se	
na	 jejich	 bezpečnou	 provozní	
podobu.	 Metoda	 je	 zaměřena	
na	 veškeré	 části	 a	 veškeré	 zjiš-
těné	vady	každého	konkrétního	
stromu.	Zároveň	sleduje	výskyt	
a	přítomnost	chráněných	druhů	
organismů	 a	 podporuje	 jejich	
další	rozvoj.	Některé	silné	větve	
hrozící	 odlomením,	 jsou	 ně-
kterým	 stromům	 preventivně	
odstraněny	 způsobem,	 napo-
dobujícím	 přirozený	 zlom.	 Jde	 
o	 to,	 aby	 nezůstal	 viditelný	
rovný	 řez	 motorovou	 pilou,	
který	 je	 na	 ošetřeném	 stromě	
opticky	 velmi	 rušivým	 prvkem.	
Namísto	toho	je	na	novém	konci	
větve	 pomocí	 motorových	 pil	
vytvořen	 tzv.	 „umělý	 zlom“,	
který	 vyvolává	dojem,	 že	 větev	
se	za	větru	odlomila	přirozeným	
způsobem.							

pokračování na str. 8 >
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Pokud	 je	 přetížená	 větev	 od-
lehčena	tímto	způsobem,	je	za-
krácena	v	nejvhodnějším	místě,	
zpravidla	 u	 nějaké	 menší	 od-
bočující	živé	větve.	Tato	úprava	
zpravidla	 umožňuje	 regeneraci	
zakrácené	 části	 a	 minimalizuje	
poškození,	 které	 by	 vzniklo	
přirozeným	 odlomením	 větve	
za	 větru	 nebo	 jiných	 nepřízni-
vých	podmínek.	Zároveň	se	při	
úpravě	hledí	na	estetický	vzhled	
a	 funkčnost	 ponechané	 části	
odlehčené	větve.	Čerstvé	světlé	
řezy	 poměrně	 rychle	 působe-
ním	povětrnostních	vlivů	ztmav-
nou	a	opticky	splynou	s	okolím.	

Upravená torza stromů 
Dalším	 příkladem	 přírodní	
úpravy	 stromů,	 je	 vytváření	
živých,	 položivých	 nebo	 mrt-
vých	torz.	Takto	upravená	torza	
mohou	 v	 bezpečné	 podobě	
ještě	dlouho	po	úpravě	na	svém	
stanovišti	 dožívat	 ze	 zbytkové	
vitality.	Osvědčilo	 se	upravovat	
a	 po	 nějaký	 čas	 na	 stanovišti	
ponechávat	 i	 zcela	 odumřelé	
stromy.	Po	celou	tu	dobu	slouží	
jako	biotop	pro	hnízdění	mnoha	
druhů	 ptactva,	 stanoviště	 či	
úkryt	 pro	 drobné	 obratlovce,	
ale	 zejména	 pro	 vývoj	 celé	
řady	chráněných	druhů	hmyzu,	
zejména	 brouků.	 Úpravou	 se	
předejde	 předčasnému	 po-
kácení	 poškozeného	 stromu	 
z	bezpečnostních	důvodů	nebo	
jeho	 samovolnému	 pádu.	 Do-
žívající	 nebo	 zcela	 mrtvá	 torza	
mohutných	 stromů,	 rozhodně	
patří	do	podobných	stromořadí,	
jaké	 je	 v	 Nové	 Včelnici.	 Proto	
bylo	 z	 některých	 odumírajících	
či	 odumřelých	 stromů	 v	 aleji	
tímto	 způsobem	 vytvořeno	
bezpečné	 torzo,	 vyvolávající	
dojem	 stromu	 polámaného	

větrem.	Podtrhují	vývoj	aleje	od	
mladých	stromků,	až	ke	starým	
dožívajícím	a	mrtvým	stromům.	
Torza	jsou	vždy	uměle	upravena	
tak,	 aby	 jejich	 váha	 směřovala	
ven	 ze	 stromořadí	 a	 nikoliv	
dovnitř.	 Tím	 je	 zajištěno,	 že	 v	
případě	 samovolného	 pádu	 po	
vyhnití	 kořenů,	 dopadnou	 do	
pole,	do	rybníku	nebo	do	louky,	
ale	 nikoliv	 na	 cestu.	 Podobně	
jsou	 upraveny	 i	 živé	 stromy,	
s	 kmenem	 silně	 poškozeným	
dřevokaznými	 houbami.	 Každý	
strom	se	pro	vytvoření	funkční-
ho	a	bezpečného	torza	nehodí.	
Nevhodné	 stromy	 jsou	 po	
dožití	 pokáceny	 a	 v	 některých	
případech	 se	 ještě	 na	 místě	
ponechávají	 jejich	 položené	
kmeny.	V	nich	se	opět	v	hojném	
druhovém	 spektru	 celé	 roky	
vyvíjejí	 mnohé	 hmyzí	 druhy.	
Kmeny	na	místě	postupně	zetlí	
a	 vytvoří	 živný	 substrát.	 To	 je	
důvod,	proč	byl	na	hrázi	Pasec-
kého	 rybníka	 ponechán	 jeden	
silný	 pokácený	 kmen.	 Někdy	
mohou	 být	 hmyzem	 obsazené	
kmeny	 k	 zetlení	 převezeny	 na	
jiné	vhodné	místo.	Mrtvá	 torza	
je	nutno	pravidelně	kontrolovat	
a	zhruba	po	10	letech	je	pokácet	
či	 uměle	 položit,	 aby	 se	 po	 vy-
hnití	kotevních	kořenů	předešlo	
jejich	samovolnému	pádu.	

Postup prací v N. Včelnici 
Stav	 jednotlivých	 stromů	 ve	
včelnické	 aleji	 byl	 během	 prací	
vždy	 nejprve	 pečlivě	 prozkou-
mán	a	pak	byla	vybrána	nejlepší	
varianta	 jeho	 úpravy.	 Všechny	
zásahy	byly	v	průběhu	prací	prů-
běžně	odborně	konzultovány	se	
znalcem	v	oboru,	aby	bylo	u	kaž-
dého	stromu	zvoleno	optimální	
řešení,	s	ohledem	na	jeho	aktu-
ální	stav.	Ohled	byl	brán	také	na	

přítomnost	 funkčních	 ptačích	
dutin.	 Na	 některých	 stromech	
byly	z	estetických	důvodů	pone-
chány	bezpečně	upravené	části	
silných	 suchých	 větví,	 neboť	
takové	větve	ke	koloritu	starých	
dubů	neodmyslitelně	patří.	
Popsaný	 způsob	 přírodě	
blízkého	 ořezu	 nebyl	 použit	 
u	 všech	 stromů	 ve	 stromořadí,	
ale	 pouze	 u	 těch	 nejvíce	 po-
škozených	 vichřicí	 v	 roce	 2017,	
kdy	se	 jim	odlomily	silné	větve.	
Některé	 větve	 a	 dílčí	 kmeny	
byly	 po	 vichřici	 podélně	 puklé	 
a	 hrozily	 dodatečným	 neče-
kaným	 odlomením.	 Pokud	 by	
taková	 část	 byla	 odřezána	 až	 
u	 kmene,	 vznikl	 by	 velký	 vidi-
telný	řez.	Namísto	něho	byl	vy-
tvořen	 umělý	 zlom,	 který	 budí	
vzhled	 přirozeného.	 V	 několika	
případech	byly	ponechány	také	
zcela	přirozené	zlomy,	tak	jak	se	
utvořily	 za	 vichřice.	 Jiné	 takto	
upravené	stromy	byly	oslabeny	
působením	 dřevokazných	 hub,	
nebo	 jde	 o	 stromy	 poškozené	
různými	 povětrnostními	 udá-
lostmi	v	předešlých	desetiletích.	
Na	relativně	zdravých	stromech	
byl	použit	 normální	 ořez,	 který	
se	provádí	čistým	rovným	řezem	
motorovou	 pilou.	 V	 zásadě	 šlo	 
o	 zdravotní	 a	 bezpečnostní	
ořez,	 zajišťující	 bezpečnost	 
v	 okolí	 stromu.	 Odstraňují	 se	
při	 něm	 veškeré	 suché	 nebo	
poškozené	větve,	které	by	svým	
pádem	 ohrozily	 okolí	 stromu.	
Dále	byl	proveden	takzvaný	od-
lehčovací,	neboli	redukční	ořez.	
Při	něm	se	jedná	o	redukci	váhy	
přetížených	živých	částí	stromů,	
které	 aktuálně	 hrozí	 samovol-
ným	odlomeným,	 i	 za	 relativně	
normálních	 povětrnostních	
okolností.	Odlehčení	se	provede	
odřezáním	některé	dílčí	 konco-

vé	části,	čímž	se	sníží	váha	pře-
tížené	větve.	Takový	ořez	strom	
nesmí	 zdeformovat	 a	 redukce	
by	na	něm	neměla	být	vidět.	
Často	také	jde	o	proředění	hus-
tých	míst,	nebo	odstranění	těch	
částí	 koruny,	 které	 vystupují	 
z	 jejího	 obrysu.	 Tento	 zásah	
směřuje	 k	 optickému	 u	 hmot-
nostnímu	vyvážení	a	ke	srovnání	
celkového	habitu	ošetřovaného	
stromu.	V	některých	případech	
bylo	nutno	provést	razantní	sní-
žení	 váhy	 celé	 koruny	 stromu.	
To	 se	 provádí	 v	 případě,	 
že	 kmen	 a	 jeho	 nosné	 části	
jsou	z	nějakého	důvodu	natolik	
poškozené,	 že	 by	mohly	 selhat	
třeba	 i	 za	 bezvětří.	 Hmotné	
horní	 části	 nad	 defektem	 by	
se	 mohly	 samovolně	 odlomit	
a	 spadnout	 do	 okolí	 stromu.	 
V	několika	případech	bylo	zvole-
no	 vytvoření	 takzvaného	 polo-
torza,	nebo	přímo	torza	stromu.	

Kousek historie 
Nynějšímu	 ošetření	 předchá-
zely	 v	 průběhu	 posledních	 
25	 let	 zhruba	 dva	 zásadní	
zásahy.	 První	 z	 nich	 byl	 prove-
den	 velice	 neodborně	 a	 došlo	
při	 něm	 zejména	 k	 nežádoucí-
mu	 odstranění	 silných	 živých	
větví	v	dolních	partiích	stromů.	
Na	 dubech	 po	 něm	 zůstaly	
veliké	 řezy	 po	 odstraněných	
živých	 větvích,	 které	 ovšem	
odstraněny	 být	 neměly.	 V	 ně-
kterých	 případech	 to	mělo	 pro	
některé	 stromy	 v	 následujících	
letech	 přímo	 fatální	 následky.	
Samotné	 koruny	 dubů	 a	 ze-
jména	 jejich	 horní	 partie	 však	
ošetřeny	nebyly.	V	době	před	25	
lety	 bohužel	 ještě	 v	 ČR	 nebyly	
velké	 znalosti,	 co	 se	 týče	 arbo-
ristických	 zásahů.	 V	 republice	
bylo	velmi	málo	opravdu	odbor-

ných	firem	a	platil	zákon,	podle	
něhož	 zakázku	 musela	 dostat	
firma	s	nejnižší	cenovou	nabíd-
kou.	Vysoutěžená	cena	ošetření	
stromořadí	 tehdy	 byla	 přímo	
směšně	 nízká,	 a	 proto	 tato	 zá-
ležitost	pro	stromy	dopadla	tak	
nešťastně.	
Prakticky	 nikdo	 ze	 zaintereso-
vaných	 si	 tehdy	 neuvědomil,	
že	 silným	 ořezem	 zde	 vlastně	
došlo	 k	 vážnému	 poškození	
stromů	 a	 k	 jejich	 následnému	

rychlému	 napadení	 dřevokaz-
nými	 houbami.	 Nejrozšířeněj-
šími	 z	 nich	 je	 ohňovec	 statný	 
a	 sírovec	 žlutooranžový,	 jejichž	
plodnice	 můžeme	 v	 aleji	 nej-
častěji	 vidět	 v	 blízkosti	 velkých	
starých	řezů	nebo	jiných	defek-
tů	 na	 kmenech.	 Druhý	 zásah	
proběhl	 o	 řadu	 let	 později.	 Byl	
směřován	na	bezpečnost,	takže	
se	při	 něm	odstraňovaly	 suché	
a	nebezpečné	části.	Bohužel	ani 
                  pokračování na str. 10 >
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... pokračování ze str. 9 Z další činnosti kulturní komise
Duben	 byl	 zakončen	 velmi	
úspěšným	 jarním	 koncertem	
Hudby	královen,	o	kterém	jsme	
si	 již	 mohli	 přečíst	 v	 minulém	
čísle	 našeho	 Novovčelnického	
zpravodaje	 slovy	 Dagmar	 Pro-
kešové.	 Hudebním	 představe-
ním	 žáků	 základní	 školy	 bylo	
zahájeno	 8.	 května	 slavnostní	
pokládání	 věnců	 u	 památníku	
obětem	 války	 u	 zámku.	 Odpo-
ledne	 8.	 května	 atletický	 sta-
dion	Josefa	 Jelínka	patřil	dětem	 
a	jejich	kolům	a	jízdě	zručnosti.	
Sobotní	 večer	 11.	 května	 nás	 
v	sále	Hotelu	Jelen	opět	navštívil	
divadelní	spolek	AjeTo!	s	hudeb-
ní	komedií	Sylvie.	Z	technických	
důvodů	je	to	již	bohužel	posled-
ní	 divadlo	 v	 těchto	 prostorách.	
Proto	se	nebude	konat	již	avízo-
vané	představení	ochotnického	
souboru	 J.	 K.	 Tyla	 z	 Kardašovy	
Řečice,	které	bylo	plánované	na	
pátek	13.	září.	
V	 srpnu	 nás	 čeká	 již	 tradiční	
Novovčelnická	 pouť.	 V	 pondělí	 
14.	 října	 zveme	 všechny	 na	 di-
vadelní	 přednášku	 Senior	 bez	
nehod	v	klubovně	hasičů.			-MD-

	ten	nebyl	proveden	zcela	podle	
arboristických	zásad	a	pravidel.	
Často	 byly	 velké	 živé	 části	 od-
straněny	rovným	řezem	pilou	a	
u	řady	stromů	byly	takto	vytvo-
řeny	 pahýly	 uvnitř	 koruny,	 kde	
pro	 nízké	 oslunění	 již	 nemohly	
opět	obrůst	novými	větvičkami	
a	 vyschly.	 Při	 zásazích	 zároveň	
byly	 na	mnoha	 stromech	 nain-
stalovány	 bezpečnostní	 vazby.	
Jednalo	se	především	o	ocelové	
vazby	statické,	někde	doplněné	
vazbami	 dynamickými.	 V	 něko-
lika	 případech	 bylo	 provedeno	
také	 zastřešení	 zatékavých	
dutin	 kmenů,	 aby	 se	 do	 nich	
pokud	možno	nedostávala	sráž-
ková	voda.	Při	nynějším	zásahu	
byly	 vazby	 ponechány,	 pouze	 
u	 některých	 statických	 byl	
mírně	 snížen	 tah.	 Stromy	 po	
dobu	 instalace	 vazby	 neustále	
přirůstají	na	svém	obvodu	a	síla	
stažení	svázaných	částí	 tím	ne-
ustále	vzrůstá.	Každý	typ	vazby	
stejně	 jako	 každý	 jiný	 výrobek,	
vyžaduje	 pravidelnou	 kontrolu	
a	 revizi.	 To	 by	 měl	 provádět	
autor	 bezpečnostního	 vázání,	
nebo	 jiná	 firma,	 autorizovaná	
pro	 instalace	 bezpečnostních	
vazeb	stromů.	

Současnost a budoucnost 
Poslední	 zásah	 se	 v	 mezích	
možností	soustředil	na	nápravu	
chyb	 dřívějších	 ořezů	 a	 záro-
veň	 na	 zdravotní	 stav	 a	 stabi-
lizaci	 stromů.	 Šlo	 o	 maximální	
zpomalení	 jejich	 chřadnutí	 
a	 o	 vysokou	 míru	 prevence	
vzniku	 škod,	 za	 ničivých	 pově-
trnostních	 okolností.	 Zároveň	
šlo	 o	 to,	 že	 až	 nynější	 čerstvé	
světlé	 řezy	 ztmavnou,	 budou	
všechny	 zásahy	 působit	 přiro-
zeným	 a	 přírodním	 dojmem.	
Bezpečnostní	 hledisko	 bylo	

ve	 všech	 aspektech	 zásahů	 
na	prvním	místě.	Proto	byla	nej-
větší	 péče	 věnována	 stromům	
na	hrázi	rybníka,	neboť	na	ní	je	
největší	 provoz	 mezi	 městem	 
a	hřbitovem.	Některé	stromy	na	
hrázi	 jsou	 proto	 zredukovány	
více,	 než	 kdyby	 rostly	na	 jiném	
místě	 stromořadí.	 Vzhledem	
ke	 dlouhé	 době	 bez	 údržby	 
a	nepříznivému	vlivu	předešlých	
zásahů,	jsou	zhruba	2/3	stromů	
ve	zhoršeném	zdravotním	stavu	
a	 také	 je	 snížena	 jejich	 stabili-
ta.	 Jen	pouze	asi	 1/3	 stromů	 je	
tedy	 ve	 výborném	 zdravotním	
stavu,	 vysoké	 vitalitě	 a	 jsou	
velmi	stabilní.	Trvanlivost	právě	
provedeného	 zásahu,	 je	 vzhle-
dem	k	aktuálnímu	stavu	stromů	
zhruba	 5	 let.	 Po	 této	 době	 by	
měla	 být	 provedena	 celková	
kontrola	a	stanoven	zásah	další.	
Je	běžné,	že	některé	poškozené	
stromy	 silně	 proschnou	 i	 dříve	
než	za	5	let,	ovšem	neměly	by	se	
tím	 stát	 akutně	nebezpečnými.	
K	tomu	může	dojít,	pokud	loka-
litu	zasáhne	další	ničivá	vichřice	
nebo	 jiná	 silná	nepřízeň	počasí.	
V	 takovém	případě	bude	nutno	
preventivní	 kontrolu	 provést	 co	
nejdříve	 po	 podobné	 události.	
Občas	je	po	vichřici	nutno	někte-
rý	strom	i	pokácet.	

Obnova aleje v minulosti 
V	 průběhu	 péče	 o	 stromořadí	
občas	 docházelo	 k	 pokácení	
nejvíce	 poškozených	 a	 nebez-
pečných	 stromů.	Postupně	byly	
nahrazovány	 výsadbou	 nových	
dubů	 stejného	 druhu.	 Také	 
v	 dávnější	 minulosti	 byly	 do	
tohoto	 stromořadí	 dosazovány	
stromy	 za	 poražené.	 Svědčí	 o	
tom	 část	 dubů,	 výrazně	 mlad-
ších,	 než	 jsou	 ostatní.	 Ovšem	
poslední	 dosadby	 zřejmě	 byly	

provedeny	 v	 době	 nástupu	 ko-
munistického	režimu.	Pak	násle-
dovalo	dlouhé	období	bez	péče	a	
k	její	obnově	došlo	až	několik	let	
po	pádu	režimu.	

Výhled do budoucnosti 
Počtem	 stromů,	 jejich	 stářím	 
a	rozměry,	se	tato	alej	řadí	mezi	
velmi	 významná	 stromořadí	 
v	 rámci	 Jihočeského	 kraje.	 Péči	
a	s	ní	spojené	 investice	si	proto	
rozhodně	 zaslouží	 i	 v	 následují-
cích	 letech.	Roste	na	 frekvento-
vaném	místě,	je	hojně	využívaná	
k	procházkám	a	jde	o	významný	
prvek,	 ojedinělý	 v	 široké	 okolní	
krajině.	 V	 budoucnu	 je	 třeba	
důsledně	 dbát	 na	 to,	 aby	 příští	
zásahy	 prováděly	 náležitě	 po-
učené	 a	 dlouhodobě	 zkušené	
odborné	 firmy,	 se	 zkušeností	
s	 ořezem	 blízkým	 přírodě.	 U	
nově	 vysazených	 stromků	 je	
nutno	 dbát	 na	 dodržení	 téhož	
druhu	 a	 nedosazovat	 například	
severoamerický	dub	červený.	Po	
výsadbě	 je	 pak	 nutno	 včas	 od-
straňovat	poutací	prvky	–	úvazky	
a	kůly	–	a	to	nejpozději	po	dvou	
vegetačních	obdobích,	na	počát-
ku	třetího.	Poutací	prvky	chrání	
stromek	pouze	do	doby	vytvoře-
ní	nového	kořenového	systému.	
Později	mu	naopak	můžou	vážně	
škodit	 zaškrcováním	a	odíráním	
kmene.	 Nezřídka	 se	 stává,	 že	
zavčasu	 neodstraněné	 pou-
tací	 prvky	 stromek	 zcela	 zničí	
a	 zahubí.	 Ponechat	 je	 naopak	
nutno	ještě	několik	 let	prvky	in-
dividuální	 ochrany	 kmene	 proti	
slunečnímu	záření	a	škodám	od	
zvěře.	 Průběžně	 je	 třeba	 vymě-
ňovat	stromky	uhynulé	za	živé.	

V dubnu – květnu 2019 
vypracoval Miroslav Kohel, 

znalec v oboru a dozor 
provedených prací.

Hasičské okénko 
Činnost	SDH	je	velmi	úzce	spjata	
s	 činností	 Kulturní	 komise	
města,	 se	 sdružením	 SRPŠ	 
a	 vesměs	 s	 každým,	 kdo	 má	 
v	úmyslu	pořádat	veřejnou	akci	
a	požádá	o	pomoc.
V	minulém	čísle	kulturní	komise	
města	 krásně	 popsala	 velmi	
povedený	den	–	Slavnostní	ode-
mykání	 a	 sjíždění	 Kameničky,	
kde	 jsme	pomáhali	 připravovat	
zázemí	celé	této	akce.	
Jako	 již	 každoročně	 členové	
spolku	 uspořádali	 u	 tělocvičny	
„pálení	 Čarodějnic“,	 které	 se					 
                  pokračování na str. 12 >
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pomoci	člena	sboru	pana	Nevo-
rala	 manželé	 Poslušní.	 Všichni	
tvůrci	 si	 zaslouží	 velké	poděko-
vání.	Věříme,	 že	 tato	originalita	
dělá	 naše	 závody	 ještě	 zajíma-
vějšími	pro	okolní	družstva.
Zároveň	 musíme	 pogratulovat	
našim	 nejmenším	 hasičům	 za	
skvělou	 reprezentaci	 nejen	 na	
„Uzlíku“,	kde	družstvo	mladších	
obsadilo	 třetí	místo	 a	 družstvo	
starších	první	místo,	ale	také	při	
Okresní	 soutěži	 „Hra	 plamen“,	
která	se	konala	25.	května.		Zde	
obsadili	 mladší	 hasiči	 desáté	
místo	 a	 starším	 se	 podařilo	
obsadit	 krásné	 druhé	 místo.	
Organizace	této	soutěže	je	velmi	
náročná	 pro	 celý	 sbor	 a	 všem	
členům	 a	 dobrovolníkům,	 kteří	
se	podíleli	na	přípravách	a	prů-
běhu	 akce	 dlužíme	poděkování	
za	skvěle	odvedenou	práci.	

... pokračování ze str. 11

protáhlo	 do	 „pozdních“	 večer-
ních	hodin	a	věříme,	že	se	všich-
ni	zúčastnění	báječně	bavili.	
Za	 naší	 účasti	 proběhlo	 také	
uctění	památky	padlých	v	obou	
světových	 válkách	při	 slavnost-
ním	pokládání	věnců.
První	 červen	 byl	 ve	 znamení	
svátku	dětí,	a	tak	sbor	uspořádal	
v	prostorách	hasičské	zbrojnice	
dětský	 den	 pro	 Novovčelnic-
kou	 mateřskou	 školu.	 Děti	 se	
seznámily	 s	 požární	 technikou,	
především	 s	 výjezdovými	 auty.	
Mohly	si	 také	vyzkoušet	hašení	
se	 džberovou	 stříkačkou.	 Člen	
jednotky	 je	 seznámil	 s	 pravi-
dly	 první	 pomoci	 a	 ukázal	 jim	 
k	 tomu	 potřebný	 zdravotnický	
materiál.		Na	závěr	děti	obdrže-
ly	 drobné	 odměny	 a	 sladkosti.	
Doufejme,	 že	 se	 dětem	 tato	
akce	líbila.

Den	dětí	 uspořádaný	 SRPŠ	náš	
sbor	 jako	každý	 rok	doplnil	pě-
novou	atrakcí,	kde	se	nejen	děti	
mohly	dostatečně	vydovádět.
Velmi	 nás	 těší,	 že	 se	 našemu	
sboru	 rozrůstá	 kroužek	 „Mla-
dých	 hasičů.“	 Je	 za	 ním	 vidět	
práce	vedoucích,	kteří	se	dětem	
velice	věnují.	Od	vedoucích	také	
přišla	 aktivita	 ve	 směru	 uspo-
řádání	vlastní	Hasičské	soutěže	
pro	 děti	 –	 Novovčelnický	 uzlík.	
Letos	se	 již	konal	druhý	ročník.	
Uzlíku	 se	 zúčastnilo	 pět	 mlad-
ších	družstev	a	tři	družstva	star-
ších.	Nejdelší	 cestu	k	nám	měli	
závodníci	z	Adamova	u	Českých	
Budějovic.	 Soutěž	 získává	 na	
jméně,	 za	 což	 vděčíme	 našim	
kreativním	 vedoucím	 oddílu.		
Musíme	zmínit	i	báječný	nápad,	
kterým	 jsou	 ceny	 za	 první	 až	
třetí	místo.	 Jedná	 se	 o	 nádher-
né	 plakety	 s	 uzly,	 které	 navrhli	 
a	 vlastnoručně	 vyrobili	 za	
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Jednotka SDH 
Jak	 jsme	 v	 předchozích	 číslech	
zpravodaje	 již	 informovali,	
narůstá	 rapidním	 způsobem	
počet	výjezdů	JSDH	k	zásahům.		
Na	jednotku	jsou	kladeny	vyšší	
nároky	 týkající	 se	 proškolení,	
odbornosti	 a	 připravenosti.	
Vzhledem	 k	 zařazení	 do	 sys-
tému	 aktivace	 záchrannou	
službou	 jednotka	 každý	 rok	
absolvuje	školení	první	pomoci,	
školení	 k	 použití	 přístroje	 AED	 
a	s	tím	související	úkony	resus-
citace.	 	 K	 těmto	 zásahům	byla	
naše	jednotka	povolána	od	po-
čátku	roku	třikrát.	Jedním	z	nich	
byla	 i	 velice	 vážná	 dopravní	
nehoda	 na	 hlavní	 silnici	 blízko	
Nové	 Včelnice.	 Jednotka	 nejen	
že	byla	aktivována	k	resuscitaci,	
ale	 po	 celé	 sobotní	 odpoledne	
se	 podílela	 na	 řízení	 dopravy	 
a	 odstraňovaní	 následků	
nehody	 v	 plném	 provozu	 na	
hlavní	silnici.	Byl	 to	opět	 jeden	
z	náročných	zásahů.	

Jednotka	 provádí	 také	 stálou	
údržbu	 svěřené	 techniky,	 ško-
lení	 velitelů	 jednotky,	 pilařů,	
strojníků	 a	 nositelů	 dýchací	
techniky.	 Celkově	 absolvovala	
jednotka	 od	 počátku	 roku	 22	
výjezdů.	 	 Jednalo	 se	 napří-
klad	o	požáry,	 bohužel	 v	Nové	
Včelnici	 z	 nepochopitelného	
důvodu	 zapříčiněnými	 zřejmě	 
z	nudy	vandaly.	Dále	o	technic-
ké	pomoci	 ve	 formě	odstraňo-
vání	 stromů,	obtížného	hmyzu	 
a	 v	 neposlední	 řadě	 vytažení	
potopeného	 osobního	 vozu	
z	 rybníka.	 Zásahy	 jsou	 velice	
časté	a	různorodé.	
Velké	 potěšení	 nás	 čekalo	 
v	měsíci	 červnu,	 kdy	 JSDH	 ob-
drželo	 od	 hasičského	 záchran-
ného	 sboru	 velkokapacitní	
cisternu	 Tatra	 815	 určenou	
především	 pro	 hašení	 vysoce	
hořlavých	 látek	 i	 na	 místech	 
s	nedostatkem	vody.	Se	starým,	
pomalým	a	dosluhujícím	vozem	

CAS	 RTHP	 „trambus“	 z	 roku	
1968	 jsme	 se	 rozloučili	 začát-
kem	června	viz.	foto.
Práce	 členů	 sboru	 a	 jednotky	
SDH	 je	 stále	 časově	 nároč-
nější.	 	 	 Touto	 cestou	 bychom	
rádi	 uvítali	 pomoc	 občanů	 při	
kulturních	 akcích.	 Každoročně	
jednotka	 pořádá	 například	
Pohádkový	 les	 ve	 spolupráci	 
s	kulturní	komisí	města	a	sdru-
žením	SRPŠ.	Dobrovolníci,	kteří	
by	 chtěli	 dětem	 udělat	 radost	
a	 jedno	 odpoledne	 strávit	 
v	masce	pohádkové	postavičky,	
přihlaste	 se	 prosím	 komuko-
liv	 z	 kulturní	 komise	 města,	
sdružení	 SDH	 či	 SRPŠ,	 případ-
ně	 ponecháte-li	 vzkaz	 pouze	 
na	 městském	 úřadu,	 jistě	 se	 
k	nám	 tato	 informace	dostane	
a	 předem	 děkujeme.	 Budeme	
se	 těšit	 na	 kreativní	 dobrovol-
níky.	 Přejeme	 krásné	 léto	 bez	
nutnosti	našich	zásahů.

Sbor dobrovolných hasičů.

Deváťáci

Jaká byla vaše třída?
Mám	 je	už	od	páté	 třídy,	 takže	
jsem	 s	 nimi	 dlouho.	 Ve	 třídě	
je	 při	 hodinách	 klid,	 pracovní	
nálada,	 ale	 o	 přestávkách	 se	
pořád	 dohadují,	 většina	 z	 nich	
se	nedokáže	prosadit.	Jinak	jsou	
šikovní,	 více	 než	 polovina	 jich	
jde	na	střední	školu	a	všichni	se	
dostali,	 kam	 chtěli.	 Po	 většině	
se	mi	bude	stýskat,	ale	jsou	tam	 
i	tací…

Je v této třídě někdo, kdo 
vám nesmazatelně zůstane v 
paměti?
Určitě	 ano,	 ale	 jmenovat	
nebudu.	Jsou	to	takové	ty	poho-
dové,	pracovité	děti.	O	prospě-
chu	to	určitě	není.

Zažívala jste s žáky více radostí 
nebo starostí?
Tak	půl	na	půl,	hlavně	v	loňském	
roce	 jsme	 prožívali	 krušnější	
chvíle,	ale	brala	jsem	je	se	všemi	
radostmi	i	strastmi.

Lucie Adamcová
Když se za sebou ohlédneš, 
jakých těch 9 let na základní 
škole bylo?
Někdy	 dost	 bouřlivých,	 ale	 asi	
bych	to	už	nevrátila.

Vzpomeneš si s úsměvem na 
nějaký svůj velký průšvih?
(Od	žáků	se	se	smíchem	ozvalo:	
„Dostala	 si	 dvojku	 z	 matiky?“	
a	 paní	 učitelka	 ještě	 dodala,	 
že	se	zrovna	jedná	o	premiantku	
třídy,	 pohodovou	 a	 zodpověd-
nou.	 Nic	 méně	 Lucka	 odpově-
děla	i	na	tuto	otázku.)	Ve	4.	třídě	

Do konce školního roku zbývá už jen pár dnů a pro některé žáky to znamená konec základní školní docházky 
vůbec. Jak se deváťáci těší a připravují na novou životní etapu, která je následně čeká? Na městský úřad do 
obřadní síně přivedla žáky devátých tříd k malému popovídání třídní učitelka Mgr. Daniela Šímová, a sama 
o třídě uvedla toto:

jsem	shodila	botou	hodiny.

Vojtěch Capoušek
Na jakou školu nastupuješ,  
a co od ní očekáváš?
Nastupuju	 na	 mechanika,	 seři-
zovače	do	Pelhřimova	a	očeká-
vám	skvělý	kolektiv	lidí.

Myslíš si, že by se budoucí prv-
ňáci měli do školy těšit? Jaké 
bys jim dal rady?
Po	 rekonstrukci	 školy	 už	 by	 se	
asi	do	školy	těšit	mohli.	A	pora-
dil	bych	jim,	aby	se	snažili	už	od	
začátku.

Jindřich David
Měl si pří rozhodování na jakou 
školu poslat přihlášku zcela 
jasno nebo to pro tebe zname-

nalo velké dilema?
Já	 jsem	 dilema	 neměl,	 věděl	
jsem,	 kam	 chci	 jít.	 Rozhodoval	
jsem	 se	 jenom	 mezi	 lesnickou	
školou	v	Písku	a	rybářem	v	Tře-
boni.	 Nakonec	 půjdu	 na	 lesár-
nu.	Taťka	tam	byl	 taky	a	mě	se	
líbí	pracovat	v	lese.

Na jaký výlet nebo akci ze školy 
budeš vzpomínat nejraději?
Asi	na	lyžařský	výcvik.	Byla	tam	
sranda.

Michaela Dvořáková
Myslíš si, že bude odcházení ze 
školy těžké nebo se na to těšíš, 
na co budeš nejvíce vzpomí-
nat?
Bude	to	těžké,	 i	se	na	to	těším,			 
        pokračování na str. 16 > 



16 17Novovčelnický zpravodaj Novovčelnický zpravodaj

... pokračování ze str. 15

doufám,	že	na	škole	bude	 lepší	
kolektiv	než	tenhle.	Ale	určitě	se	
mi	bude	stýskat.

Umíš si představit život bez 
mobilu a počítače?
Ne.	Asi	by	to	bylo	hodně	divný.

Vladimír Hubert
Kdyby se nehledělo na známky, 
změnila by se u tebe volba 
školy?
Asi	 ne.	 Jdu	 na	 automechanika	
do	 Pelhřimova	 a	 známky	 na	 to	
vliv	neměly.

Které hodiny ve škole pro tebe 
byly nejzajímavější?
Tělocvik,	 byla	 tam	 největší	
zábava.

Pavel Jaroš
Máš představu, jakou práci bys 
chtěl jednou vykonávat nebo 
čím by ses chtěl živit?
Asi	 bych	 chtěl	 pracovat	 někde	
v	 oboru	 zemědělství.	 Vyrůstal	
jsem	 v	 tom,	 rodiče	 pracují	 oba	
v	zemědělství,	tak	k	tomu	mám	
blízko.

Bude se ti po základní škole 
stýskat?
Po	 některých	 lidech	 a	 zážitcích	
jo.	Asi	určitě	bude.

Vít Kalkus
Jaký jste jako třída kolektiv  
a myslíš, že ti budou spolužáci 
chybět?
Kolektiv	 moc	 dobrý	 nejsme,	
pořád	se	hádáme,	nedokážeme	
se	shodnout.	Po	některých	spo-
lužácích	 se	mi	 nebude	 stýskat,	 
a	po	kterých	se	mi	stýskat	bude,	
tak	s	 těmi	se	můžu	vidět	každý	
den.	Asi	tak.

Čím bys doma udělal největší 
radost?
Nevím.	 Asi	 kdybych	 udělal	 ten	
gympl,	na	který	jdu.

Tereza Knapová
Co si ve škole měla nejraději a 
co si naopak přímo nesnášela?
Nejraději	přestávky	a	nesnášela	
jsem	matiku.

Čeho bys chtěla v životě dosáh-
nout?

Být	šťastná.

Monika Kopejtková
Na jakou školu půjdeš a máš 
strach z nového kolektivu?
Půjdu	do	Jihlavy	na	obor	kuchař	
–	číšník	a	nemám	strach	z	kolek-
tivu,	 myslím,	 že	 si	 tam	 všichni	
padneme,	některé	už	znám.

Co nejraději děláš o přestáv-
kách?
Nejraději	 chodím	 na	 záchody	 
s	Terkou	a	cestujeme	po	škole.

Marek Krňanský
Chce se ti ze základní školy? 
Budeš rád vzpomínat na své 
učitele?
Na	 učitele	 budu	 vzpomínat	
dlouho,	 ale	 ze	 základky	 chci	
pryč	kvůli	tomu	kolektivu.	Jinak	
si	myslím,	že	budu	vzpomínat.

Je pro tebe škola zábava nebo 
nuda?
Spíš	nuda.	Nebaví	mě	se	učit.

Andrea Lukšová
Dostala ses na školu jakou si 

chtěla? A co bys chtěla dělat v 
dospělosti?
Jdu	do	Humpolce	na	obor	jezdec	
a	chovatel	koní	a	chtěla	bych	se	
tomu	i	věnovat.
Chtěla bys chodit do základky 
ještě další rok nebo si spokoje-
ná, s tím, že je konec?
Asi	 spíš	 spokojená	 s	 tím,	 že	 je	
konec.

Jakub Maxa
Které hodiny pro tebe byly nej-
zajímavější?
Tělocvik,	baví	mě.

Jsi rád, že žiješ v Čechách nebo 
máš jinou vysněnou zemi pro 
život?
Asi	jsem	rád,	že	jsem	v	Čechách.

Zuzana Pohlodková 
Jaký je to pocit loučit se najed-
nou se všemi spolužáky?
Asi	nijakej,	já	jsem	se	se	spolužá-
kama	nijak	neměla…	 Já	 to	nijak	
neprožívám.

Myslíš si, že svět dospělých je 
jednodušší?
Ne,	určitě	ne.

Lada Ševčíková
Jsi ráda, že ze školy odcházíš 
nebo bys raději ještě zůstala?
Určitě	jsem	ráda,	že	odcházím.

Co bys nejvíce ocenila na uči-
telích?
Snahu	 nás	 něco	 naučit,	 i	 když	
jsme	nic	dělat	nechtěli.

Kristýna Ziková
Jak si budeš užívat nadcházejí-
cího volna?
Já	 půjdu	 na	 brigádu,	 budu	 mít	
nádobí	 na	 táboře	 a	 pak	 třeba	
někam	pojedu.

Myslíš si, že je pro život škola 
důležitá?
Určitě.	Škola	nám	dá	základ	do	
života.

Na závěr byl vznesen dotaz, kdo 
je ve třídě největší bavič. Všichni 
se jednoznačně shodli na tom, že 
Vojta Capoušek. Přejme tedy, aby 
jemu, ale i ostatním optimismus 
vydržel co nejdéle. Při návštěvě na 
městském úřadu chyběli tři žáci, 
proto byli zpovídáni dodatečně 
ve škole. Jedním z této trojice je i 
úspěšný šipkař Tomáš Houdek, 
který se zrovna vrátil z ME šipek v 
Itálii, proto je jeho povídání trošku 
obsáhlejší.

Tomáš Houdek
Tomáši o tobě víme, že se  
v současné době věnuješ 
šipkám a hodně se ti daří, máš 
stejné úspěchy i ve škole? 
Spíš	ne.	Takovej	zlatej	střed.

Pokud se týká šipek, jsi mis-
trem ČR v juniorské kategorii, 
postoupil jsi na MS do Anglie, 
kdy tě závody čekají a jak se na 
ně připravuješ?
Mistrovství	 světa	 mě	 čeká	 
v	říjnu	a	průběžně	se	připravuji	
každý	den.

Teď si také zaznamenal velký 
úspěch, co to bylo?
Byl	jsem	v	Itálii	na	ME,	kde	jsem	
vyhrál	 ve	 své	 kategorii	 (junior)	 
v	jednotlivcích	a	v	páru.

S kým si byl v páru?
S	Davidem	Zárubou	z	Jičína.

Ten byl také tak úspěšný v jed-
notlivcích?
No	skončil	asi	 sedmý,	nebo	 tak	
nějak.

Kolik bylo ve tvé kategorii 
účastníků?
Jééé	 to	 opravdu	 nevím.	 Tak	
třicet?

Jsi opravdu šikovný, teď jsi 
mistr ČR, mistr Evropy a čeká 
tě mistrovství světa, myslíš, že 
budeš také tak úspěšný?
Uvidíme.

Jaká byla atmosféra v Itálii?
Velmi	 dobrá.	 Nesl	 jsem	 českou	
vlajku	a	měl	jsem	i	proslov.

V jaké řeči?
Naštěstí	česky.

Co tréma, tu si neměl?
Ani	ne.	Bylo	to	fajn.
Tak	hodně	štěstí	v	Anglii.

Petr Kadlec
Kdyby šlo vrátit čas, do kterého 
ročníku by ses vrátil nejraději a 
proč?
Asi	do	4.	třídy,	protože	tam	jsem	
se	 nejvíc	 bavil.	 To	 jsem	 byl	 ve	
škole	ještě	v	Bystřici.	

Myslíš si, že budete ve škole 
někomu chybět?
To	 já	 nevím.	 Možná	 některým	
učitelům.

Markéta Krejčová
Kdybys mohla cokoli ve škole 
změnit, co by to bylo?
Tak	to	teda	nevím.	Asi	nic.

Co ti bude po odchodu ze zá-
kladky nejvíce chybět?
Určitě	učitelé	a	někteří	spolužá-
ci.

Děkujeme všem žákům i paní uči-
telce za pěkné povídání.

Nebeská P.
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Úspěch v krajském kole Biologické olympiády 
Po	 vítězství	 v	 okresním	 kole	
postoupil	 žák	 Základní	 školy	
Nová	 Včelnice	Marek	 Starka	 do	
krajského	 kola	 Biologické	 olym-
piády.	Pro	kategorii	D,	tedy	žáky	 
6.	 a	 7.	 tříd	 je	 krajské	 kolo	 nej-
vyšší	 metou	 této	 prestižní	
soutěže.	 Tradičně	 se	 jihočeské	
krajské	kolo	koná	v	českobudějo-
vickém	DDM	v	Hardtmundově	vile	 
a	 nejinak	 tomu	 bylo	 i	 v	 letoš-
ním	roce.	Zde	Marek	 změřil	 síly	 
s	 postupujícími	 z	 okresních	

kol	 a	 je	 třeba	 říci,	 že	 konku-
rence	 to	 byla	 opravdu	 silná	 
i	 vzhledem	 k	 faktu,	 že	 polovina	
soutěžících	 byla	 z	 víceletých	
gymnázií.	Marek	přesto	 vybojo-
val	 úctyhodné	 4.	 místo,	 za	 což	
si	 zaslouží	 obrovské	 gratulace	
a	 díky	 za	 vzornou	 reprezentaci	
školy	 i	 města.	 Celá	 škola	 přeje	
Markovi	mnoho	dalších	úspěchů	
a	věříme,	že	v	příštím	roce	bude	
v	Biologické	olympiádě	opět	bo-
dovat.															Mgr. Englický Tomáš 

Výlet do Prahy 

Dne 17. 6. 2019 jsme se vydali do Prahy navštívit Národní divadlo, představení Erbenovy Kytice. Před 
tím jsme ještě zhlédli Neviditelnou výstavu, kde jsme si vyzkoušeli, jak se cítí nevidomí lidé. Bylo to velmi 
zajímavé.                                                                                                                                                             Žáci 9. A

Pohádky ve školní družině 
Říká	se,	 že	člověk	by	měl	občas	
pochválit	sám	sebe,	zvláště	když	
to	 neudělá	 nikdo	 jiný.	 My	 jsme	
sice	 letos	 od	 kolegů	 ze	 školy,	
rodičů	 i	 zástupkyň	 městského	
úřadu	 dostali	 pochval	 dost,	
přesto	 bychom	 se	 s	 vámi	 rády	

podělily	o	úspěch.	Ten	vidíme	v	
tom,	že	se	nám	již	čtvrtým	rokem	
daří	 vést	 dramatický	 kroužek.	
Udělat	 něco	 navíc,	 druhému	
radost	a	 ještě	 se	 k	 tomu	naučit	
spoustu	textu	apod.,	to	dnes	děti	
vážně	 neláká.	 Proto	 rozhodně	

stojí	za	pochvalu,	když	se	k	tomu	
někdo	přeci	jen	odhodlá.	Zvláště	
pak	 klobouk	 dolů	 za	 vytrvalost	
malých	hereček,	které	s	námi	vy-
držely	 po	 celou	 dobu	 docházky	
na	první	stupeň	a	přemýšlí,	že	se	
k	nám	přidají	i	v	budoucnu.	

V	letošní	pohádce	Králův	mlýn	se	
děvčata	Eliška	a	Nikola	Šuhájko-
vy,	Bára	Fuxová,	Magda	Horáko-
vá,	Maruška	Melicharová,	Natka	
Šolcová,	 Eliška	 Zdeňková,	 Lucka	
Chromá,	Bára	Jelenáková,	Dianka	
Kepková,	Aneta	Sadecká	a	Šárka	
Veselá	snažila	diváky	přesvědčit	
o	tom,	že	peníze	nejsou	všechno,	
ale	 mnohem	 důležitější	 je	 mít	
dobrého	kamaráda,	zvláště	když	
je	jím	šikovný	vodník.
Doufáme,	 že	 představení	 dětí	 
z	 MŠ,	 kamarády	 z	 prvního	
stupně,	rodiče	i	ostatní	opravdu	
pobavilo,	 takže	 nám	 zachovají	
přízeň	 i	 v	 příštím	 roce.	 Jejich	
návštěva	 představení	 je	 velkou	
podporou	práce	dětí	i	naší	a	my	
za	ni	moc	děkujeme.																			ŠD

Den dětí u hasičů 
V	 pondělí	 3.	 června	 2019	 jsme	
všichni	společně	vyrazili	k	nové	
požární	 zbrojnici,	 kde	 na	 nás	
čekali	 místní	 hasiči	 s	 překva-
pením.	 Děti	 se	 podívaly	 do	
hasičského	 auta,	 vyzkoušely	 si	
helmu,	 seznámily	 se	 s	 posky-
továním	 1.	 pomoci	 a	 největším	

zážitkem	 bylo	 stříkání	 vody	
požární	hadicí.	Na	závěr	děti	do-
staly	 dárečky.	 Velice	 děkujeme	
SDH	Nová	Včelnice	za	příjemně	
strávené	dopoledne	a	těšíme	se	
na	další	společné	akce.

Kamila Svatošová
Ředitelka MŠ
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Fotoreportáž Dětský den 2019 Myslivci na dětském dnu
Již	 třetím	 rokem	 se	 Myslivecký	
spolek	 VRŠKA	 Nová	 Včelnice	
z.s.	spolupodílí	na	dětském	dnu	
spolu	 s	 hasiči	 a	 SRPŠ.	 V	 první	
části	 je	 zde	 připravena	 malá	
výstava	 trofejí	 zvěře	 žijící	 ve	

volnosti	v	naší	honitbě.	Součástí	
této	výstavky	je	i	test	v	poznává-
ní	rostlin	a	zvěře.	V	druhé	časti	
je	 střelba	 ze	 vzduchovek	 na	
sklápěcí	 terče	 divočáků.	 Děkuji	
všem	 zúčastněným	 za	 organi-

zaci	 a	 průběh	 celého	 dětského	
dne.	 Hlavní	 odměnou	 je	 nám	
všem	 úsměv	 malých	 „lovců	
černé	zvěře“.	

Jan Hrůza 
myslivecký hospodář

Dummy trial a working test Nová Včelnice 
Ač	název	asi	nikomu	nic	neřekne,	
proběhla	 zde	 v	 areálu	 střelni-
ce	 KALABIS	 MYSLIVECKÉHO	
SPOLKU	 NOVÁ	 VČELNICE	 z.s.	
třídenní	 mezinárodní	 soutěž	
(vůdci	 pejsků	 z	 Rakouska,	
Polska,	 Maďarska,	 Slovenska	 
a	 Čech)	 retrívrů	 (labradorských	
psů)	 v	 práci,	 v	 lese,	 na	 vodě	 
a	 na	 louce.	 Je	 to	 vyhlášená	
soutěž	 RETRIEVER	 CLUBU	 ČR.	 
K	 hodnocení	 těchto	 disciplín	
jsou	 pozváni	 prestižní	 rozhodčí	
z	Anglie.	V	těchto	disciplínách	se	
představilo	během	třech	dnů	cca	
50	pejsků.	Letos	se	přišlo	podívat	
i	 hodně	 veřejnosti	 na	 krásnou	
práci	 pejsků	 a	 jejich	 vůdců	 na	
navádění	a	aportování	hozených	
nebo	odložených	„damiků“	(vále-
ček	na	aportování).	Děkuji	všem	

zúčastněným	 za	 třídenní	 mara-
ton	organizace	a	těší	nás	hlavně	
zájem	 o	 opětovné	 konání	 akce	
na	 tomto	 krásném	 prostředí.	
Nová	Včelnice	je	jedna	ze	tří	míst	

v	České	republice	vybraná	k	této	
soutěži	 hlavně	 kvůli	 lesu,	 vodě	 
a	louce	u	střelnice	mysliveckého	
spolku.

Jan Hrůza, myslivecký hospodář
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Večerní toulky bájným Hradcem vás zvou na netradiční 
prohlídky jindřichohradeckého zámku v roce 1989

Na	zámku	1989	aneb	O	prohlíd-
ce,	která	se	nevyvedla,	je	téma	
letošních	 Večerních	 toulek	
bájným	 Hradcem,	 na	 které	
vás	 srdečně	 zveme.	 Zavítáme	
pouhých	 30	 let	 do	 minulosti,	 
do	léta	roku	1989,	abychom	se	
při	 neplánované,	 a	 tak	 trochu	
nepovedené	 prohlídce	 dozvě-
děli	 něco	 o	 tom,	 jak	 se	 zámek	
rekonstruuje	 a	 co	 má	 v	 jeho	
části	 vzniknout	 za	 moderní	
úpravy.	Podíváte	se	při	tom	do	
míst,	která	dost	možná	nejen	že	
neznáte,	 ale	možná	ani	nevíte,	
co	 s	nimi	bylo	 svého	 času	plá-
nováno.	

Tuto	 netradiční	 prohlídku	 vám	
zpestří	jak	její	živí	průvodci,	kteří	
s	ní	rozhodně	nepočítali,	a	nelze	
říci,	že	by	jí	dělali	zrovna	dobro-
volně,	tak	i	ti,	jež	na	zámku	jako	
na	 svém	 sídle	 žili	 v	 minulosti	 
a	 kteří	 ne	 vždy	 libě	 nesou	 to,	
co	se	připravuje	nebo	i	ty,	kteří	
‚o	 tom	 s	 vervou	 sobě	 vlastní	
vyprávějí.
Večerní	 toulky	 se	 uskuteční	
v	 následujících	 termínech:	 
7.,	10.,	17.	a	22.	července,	1.,	6.,	
11.	a	22.	srpna,	tentokráte	vždy	
dvakrát	za	večer:	od	20.00	a	od	
21.40	 hodin.	 Začátek	 je	 před	
vchodem	 do	 Domu	 gobelínů	 

u	 jindřichohradeckého	 zámku.	
Vstupenky	 je	nutné	rezervovat	
předem	 v	 online	 rezervačním	
systému,	 platí	 se	 až	 přímo	 na	
místě	 na	 začátku	 představe-
ní.	 Toulání	 bájným	 Hradcem	
trvá	 přibližně	 75	 minut	 a	 stojí	
100,-	Kč	pro	děti	do	15	let	a	se-
niory	nad	65	let,	a	140,-	Kč	pro	
všechny	ostatní.	Pozor,	Večerní	
toulky	 nejsou	 vhodné	 pro	 děti	
ani	pro	osoby	s	omezenou	po-
hyblivostí!
Informace:	 http://vecernitoul-
ky.novadomus.cz/
Rezervace	míst:	
https://vtbh.reenio.cz

Výsledkový sportovní servis

FOTBAL
Áčko
19.	kolo	Čt.	Dvory	–	NV	1:1	(Nebeský	T.)
20.	kolo	NV	–	Chýnov	2:4	(Blažek	O.	2)
21.	kolo	NV	Planá	n.	L.	1:4	(Didek	Z.)
22.	kolo	Milevsko	B	–	NV	4:2	(Průša	J.,	Blažek	O.)
23.	kolo	NV	–	Nemanice	2:1	(Petráš	M.	2)
24.	kolo	Dačice	–	NV	3:1	(Blažek	O.)
25.	kolo	NV	–	Bernartice	3:1	(Blažek	O.	2,	Petráš	M.)
26.	kolo	Met.	Tábor	–	NV	5:0

Béčko
19.	kolo	Stráž	n.	N.	–	NV	3:2	(Matějka	D.	2)
20.	 kolo	NV	 –	Kunžak	 4:2	 (Horák	R.,	 Zápotoka	 L.,	
Jaroš	D.,	Tuček	D.)
21.	 kolo	 Halámky/Hranice	 –	 NV	 1:3	 (Jaroš	 D.	 2,	
Tuček	D.)
22.	kolo	NV	–	Novosedly	1:3	(Tuček	D.)
23.	kolo	Peč	–	NV	4:2	(Matějka	D.,	Lukš	F.)
24.	kolo	NV	–	Plavsko	2:1	(Matějka	D.,	Tuček	D.)
25.	kolo	Bystřice	B	–	NV	6:2	(Zápotoka	L.,	Tuček	D.)
26.	kolo	NV	–	Strmilov	0:1

ATLETIKA - Jihočeské přebory - sezóna 2019
Všechny	věkové	kategorie	atletů	TJ	Nová	Včelnice	
mají	za	sebou	krajské	přebory	jednotlivců.

Výsledky medailistů
Přípravka	dívky:
Stela	Chválová	–	3.	místo	60	m	–	9,16	sec	a	2.	místo	
50	m	př.	–	9,94	sec
Markéta	Vaňková	–	3.	místo	150	m	–	23,19	sec	a	3.	
místo	výška	–	115	cm	
Štafeta	4	x	60	m	–	3.	místo	–	Voráčková,	Nečasová,	

Chválová,	Vaňková	–	36,42	sec

Přípravka	hoši:
Štafeta	4	x	60	m	–	3.	místo	–	Kurz,	Kupka,	Hrdoušek	
J.,	Hrdoušek	M.	–	39,04	sec

Mladší	žákyně:
Eliška	Zikmundová	–	2.	místo	dálka	–	459	cm
Ema	Chramostová	–	2.	místo	oštěp	400	g	–	26,05	m

Mladší	žáci:
Matěj	Šívr	–	3.	místo	300	m–	47,60	sec

Starší	žákyně:
Bára	Kurzová	–	2.	místo	800	m	–	2:29,63
Michaela	Dvořáková	–	3.	místo	koule	3	kg	–	9,23	m	a	
3.	místo	disk	0,75	kg	–	24,33	m

Starší	žáci:
Šimon	Urbánek	–	2.	místo	100	m	př.	–	16,07	sec,	3.	
místo	200	m	př.	–	33,94	sec	a	1.	místo	výška	–	163	cm
Pavel	Poslušný	–	2.	místo	200	m	př.	–	32,53	sec	a	3.	

místo	koule	4	kg	–	11,67	m
Štafeta	 4	 x	 60	 m	 2.	 místo	 –	 Poslušný,	 Urbánek,	
Nečas,	Strnad	–	32,77	sec

Dorostenci:
David	Hašek	–	2.	místo	tyč	–	355	cm

Ženy:
Kristýna	Koutná	–	3.	místo	koule	4	kg	–	10,67	sec

Muži:
Urs	Gysel	–	3.	místo	–	tyč	–	335	cm																				- MS –

ATLETIKA – Mistrovství České republiky mužů a žen do 22 let
Atletický	stadion	SK	Slavia	hostil	15.	-	16.	6.	2019	
Mistrovství	ČR	do	22	let.
Atletický	oddíl	měl	na	tomto	mistrovství	2	zástup-
ce.
V	 sobotním	 programu	 se	 představila	 sprinterka	
Nikola	Ježková	na	100	m	př.,	obsadila	6.	místo	a	do	
finále	nepostoupila.
Nikola	 Ježková	 –	 100	 m	 př.	 -	 18.	 místo	 (celkové	
pořadí)	–	15,19	sec

Následně	 se	 v	 rozběhu	 na	 800	 m	 představil	
Marek	Strnad.	Ve	2.	rozběhu	s	přehledem	zvítězil	
(1:55,78)	a	postoupil	do	nedělního	finále.	
V	 takticky	 běženém	 finále	 se	 rozhodovalo	 až	 
v	cílové	 rovince	a	znamenalo	pro	Marka	celkové	
4.	místo.
Marek	Strnad	–	800	m	–	1:57,51	–	4.	místo
Oběma	 atletům	 patří	 poděkování	 za	 úspěšnou	
reprezentaci	„Novovčelnické“	atletiky.													- MS -
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KUŽELKY - Letní kuželkářská škola 2019
Kuželkářský	klub	PSJ	Jihlava	pořádá	Letní	kuželkář-
skou	školu	2019
Jubilejní	20.	ročník	Letní	kuželkářské	školy	v	Jihlavě!
Kurz pro děti a mládež neděle – sobota (18. 8. – 
24. 8. 2019)
Dětský	 kurz	 je	 ideální	 pro	 žactvo	 a	 dorost	 všech	
výkonnostních	kategorií.	Přivítáme	pokročilé	hráče	
i	 úplné	 začátečníky.	 Kurz	 bude	 veden	 formou	
tábora.	Vedle	samotného	kuželkářského	tréninku	
se	děti	mohou	těšit	na	nejrůznější	sportovní	a	spo-
lečenské	 aktivity,	 návštěvy	 koupališť,	 lase	 game	
arény,	besedy	 s	 reprezentanty	a	další.	Kurz	 vede	
děti	k	obecné	sportovní	přípravě,	která	je	ke	kužel-
kám	nezbytná.

Kurz pro dospělé středa - neděle (14. 8. – 18. 8. 
2019)

Běh,	 připravený	 pro	 dospělé	 hráče,	 je	 ideální	 jak	
pro	začínající,	tak	pokročilé	hráče,	kteří	chtějí	kurz	
absolvovat	 v	 rámci	 dovolené.	 Účastníci	 absolvují	
jak	 plný	 kuželkářský	 trénink,	 tak	 i	 teoretickou	
průpravu,	regeneraci,	doplňkové	sportovní	a	spo-
lečenské	 aktivity,	 besedy	 a	 další.	 Samozřejmostí	
je	i	více	volného	času	a	společná	večerní	posezení.	
Ideální	 i	 jako	rodinná	dovolená.	Beseda	a	 trénink	
pod	 vedením	 Naděždy	 Dobešové.	 Kompenzační	
cvičení	 a	 regenerace	 pod	 vedením	 reprezentační	
fyzioterapeutky	Barbory	Krucké.	

Podrobný	program	i	aktuální	informace	naleznete	
na	https://lks5.webnode.cz.
Přihlášky	 –	 lksjihlava@seznam.cz	 ,	 Tomáš	 Valík	 –	
607	225	487

Zvou kuželkáři z Nové Včelnice

Kulturní akce v Nové Včelnici 

13.	července Slavnosti	léta hokejbalové	hřiště

16.	srpna Letní	kino Atletický	stadion	Josefa	Jelínka

17.	srpna Pouťové	veselí náměstí	

31.	srpna Pohádkový	les Atletický	stadion	Josefa	Jelínka

13.	září plánované	ochotnické	divadlo		-	ochotnický	soubor	J.	K.	Tyla	z	Kardašovy	
Řečice	–	z	technických	důvodů	zrušeno

14.	září Hasičská	soutěž	o	pohár	starosty	města Atletický	stadion	Josefa	Jelínka

14.	září Skautskou	stezkou	-	den	nejen	pro	děti Na	pazderně

Kultura

KOUPÍM	několik	hezkých,	ručně	tesaných	zápra-
žových	 kamenů,	 délka	 135-145	 cm,	 šířka	 35	 cm	 
a	 více,	 i	 jednotlivě,	 potřebuju	 prodloužit	 své	 zá-
praží.	Nejsem	překupník.	725806607,	jan.pestal@
centrum.cz.

Vypracuji	 projektovou	 dokumentaci	 pro	 rodin-
né	 domy,	 bytové	 domy,	 architektonické	 studie,	
pasport	 stavby,	 stavební	 úpravy	 a	 rekonstrukce	
včetně	 inženýringu.	 martinhunal@seznam.cz,	 
tel.	723	742	101.

Řádková inzerce
6.	7.	v	19:30	–	Poezie	s	kytarou	–	zámek
10.	–	14.	7.	od	10	do	17	hodin	–	XVI.	ročník	Hračko-
braní	–	zámek
27.	7.	ve	13	hodin	–	Walter	Cup	–	IV.	Ročník	soutěže	
v	požárním	útoku	–	Městský	stadion	Vlasty	Buriana
4.	 8.	 v	 17	 hodin	 –	 Závěrečný	 koncert	 LŽK	 Žďár	 –	
zámek
16.	8.	v	19	hodin	–	RAF	a	TAXIk	–	zámek
27.	 8.	 ve	20	hodin	 –	 Šašek	a	 syn	 –	Divadlo	Bolka	
Polívky	–	Pivovar	
31.	8.	v	19	hodin	–	Spolektiv	–	zámek

Kamenice nad Lipou
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Internet +  
Digitální TV 
v balíčku za 472 Kč

w w w . j h c o m p . c z
Digitální TV s chytrými funkcemi

nebo volej na 384 325 158Pauza   /    Archiv    /   Posun v čase zpět   /   Nahrávání

... tvůj internet
www.jhcomp.cz

Internet
optika, WiFi, xDSL

1Gbit/s za 255 Kč


